





- ဂျပန်အစိုးရက ပေးအပ်သော အကူအညီ ၁၅၀၀၀ သုတ်၊ မဟာတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရန်အတွက် အထောက်အကူပြုပေးရန်။
- သတင်းစာတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရန်အတွက် အထောက်အကူပြုပေးရန်။
- ဂျပန်အစိုးရက ပေးအပ်သော အကူအညီ ၁၅၀၀၀ သုတ်၊ မဟာတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရန်အတွက် အထောက်အကူပြုပေးရန်။

PROTECT အကူအညီပေးရန် ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းတွင် (၂၄) နိုင်ငံဖြင့် လိုက်နာဆောင်ရွက်ခဲ့သော အခွင့်အလမ်းကို အသုံးပြုနိုင်ရန် အားပေးပေးခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုအခွင့်အလမ်းကို အသုံးပြုနိုင်ရန် အတွက် အောက်ဖော်ပြပါ အချက်များကို အကျဉ်းချုပ်ဖော်ပြထားပါသည်။

ဤလက်ထောက်ချုပ်ချုပ်ချုပ်ချုပ် PROTECT အကူအညီပေးရန် ဂျပန်အစိုးရက အထောက်အကူပြုပေးခြင်းဖြစ်သည်။ ဤလက်ထောက်ချုပ်ချုပ်ချုပ်ချုပ် အကူအညီပေးခြင်းဖြစ်သည်။

**ဤလက်ထောက်ချုပ်ချုပ်ချုပ်ချုပ် တရားဥပဒေအကျိုးအမြတ်ပေးပေးခြင်းဖြစ်သည်။ မေတ္တာနှင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့်အကြံပြုချက်များဖြင့် ဤလက်ထောက်ချုပ်ချုပ်ချုပ်ချုပ် အကျိုးအမြတ်ပေးပေးခြင်းဖြစ်သည်။**

**၁။ PROTECT အကူအညီပေးရန် ဂျပန်အစိုးရက အထောက်အကူပြုပေးခြင်းဖြစ်သည်။**

<sup>3</sup> နောက်ထပ်ပြန်ကြည့်ပါ။  
<sup>4</sup> ဤလက်ထောက်ချုပ်ချုပ်ချုပ်ချုပ် အကူအညီပေးခြင်းဖြစ်သည်။ အထောက်အကူပြုပေးခြင်းဖြစ်သည်။

ဝေးဝေးခိုလှုံရာများရှိ ကေလးသူငယ်များအပင့် အမွန်ကယု  
 လိငြူဝိုင်းဆုခံရသူများအဖို့ ကူညီပေးပေးသည့် သူငယ်မဟုတ်  
 လိငြူဝိုင်းဆုခံရသူများအဖို့ ကူညီပေးပေးသည့် ရန်ကင်းပေးပေးသူတို့အကြား ဖက္ခရယူစုဝိုင်းရေရှေ့နေတို့အဖို့  
 ဖြေ ၂၀၁၈ခုနှစ်စွဲစွဲ၍ PROTECT အကူပေးအရ စစ်ကွဲရာ အနည်းဆုံး ပျံပစ်ဆုခံရသူအဖို့ (၆၈)  
 မေးခွန်းပါသည်။<sup>၅</sup> တရားစီမံခန့်ခွဲရေး ဘာသာရပ်အဖွဲ့များ၊ ဘုန်းတော်စားများ၊  
 ကော်မတီများ၊ မိဘမဲ့ဝန်ထမ်းများ၊ အေမရိကန်စုဝိုင်းရန်ကင်းများ၊  
 အေမရိကန်စုဝိုင်းရန်ကင်းကူညီရေးအဖွဲ့များ၊ ဆရာ ဝမ်း၊ စင်မင်းစင်မင်းတို့ (Peace Corps) မှ  
 စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့် အစုအဖွဲ့များအဖို့ အစည်းတို့မှဝန်ထမ်းများ ပါဝင်ပါသည်။  
 ဝေးဝေးခိုလှုံရာများရှိ ခရီးသွားလာနေသည့် အချားသော  
 အေမရိကန်ဝေးဝေးခိုလှုံရာများနှင့် တရားပေးအရ အစစ်အမှန်ထုတ်ပြန်သည့်သူတို့ပါသည်။  
 ကေလးသူ ငယ်များကို ဝေးဝေးခိုလှုံရာများအကြား PROTECT အကူပေးအရ  
 စစ်ကွဲရာနေရာပေးပေးပါသည်။

**ပျံပစ်ဆုခံရသူများအားကူညီပေးသည့်အဖွဲ့များ**

ဝေးဝေးခိုလှုံရာများရှိ အချားသော ကေလးတစ်ဦးကို  
 လိငြူဝိုင်းဆုခံရသူများအဖို့ ကူညီပေးပေးသည့် သို့မဟုတ် လိငြူဝိုင်းဆုခံရသူ အချားသော  
 အချုပ်အုပ်အဖွဲ့ အေမရိကန်ဝေးဝေးခိုလှုံရာများအဖို့ သို့မဟုတ် အစစ်အမှန်ထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့အစည်းသည်  
 စစ်ကွဲရာနေရာများအကြား ထောင့်တန်းစွာ (၃၀) အထိ အများဆုံးခံစားရသူတို့ပါသည်။  
 ဖက္ခရယူစုဝိုင်းအဖို့ တရားစီမံခန့်ခွဲရေး အစုအဖွဲ့အဖို့ ဒဏ်ပေးမှုများ သို့မဟုတ်  
 ဝေးဝေးခိုလှုံရာများအဖို့ ပျံပစ်ဆုခံရသူကို ပျံပစ်ဆုခံရသူများအဖို့ အမိန့်ခံစားရသူတို့  
 သည်။ ဥပမာအားဖြင့် **အေမရိကန်ဝေးဝေးခိုလှုံရာ ပီပီအမ်** ကြောင့် တရားစီမံခန့်ခွဲရေး  
 အစစ်အမှန်စီမံခန့်ခွဲရေး ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ သူသည် အရေမေ့ရာကောင်းသည့်ကေလးများနှင့်  
 တရားမဝင်လိငြူဝိုင်းဆုခံရသူအဖို့အဖို့ ပျံပစ်ဆုခံရသူများ ကေမာတီးယားသို့  
 ခရီးသွားလာမေး (၇) ဆက်မပြုလုပ်ကြည့်ပါ။ တရားစီမံခန့်ခွဲရေး ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့တို့အကြား

<sup>5</sup> နောက်ဆုံးဖြတ်ချက် (က) ကြေညာပါ။ ယင်းကိန်းဂဏန်းမှာ ကေလးသူငယ်အပင့် လိငြူဝိုင်းဆုခံရသူ  
 ဝေးဝေးခိုလှုံရာများအဖို့အဖို့ PROTECT အကူပေးအရ စစ်ကွဲရာနေရာများ အေမရိကန်ဝေးဝေးခိုလှုံရာများ  
 မပါဝင်သေးပါ။











တရားပုံအေးအေးနှင့် ဂျပန်အစိုးရတို့က အကြံပြုပေးခဲ့သည့် အခွင့်အလမ်းများကို အကျိုးပြုစေရန် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများက အားထုတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ဤသို့ ဂျပန်အစိုးရက အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများကို အားထုတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အခွင့်အလမ်းများကို အကျိုးပြုစေရန် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများက အားထုတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

### မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တရားစီရင်စဉ် ဝန်ထမ်းများ၏ အခြေအနေအထား

ဝန်ထမ်းများ၏ အခြေအနေအထားကို စိစစ်ရန် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများက အားထုတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ဤသို့ ဂျပန်အစိုးရက အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများကို အားထုတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အခွင့်အလမ်းများကို အကျိုးပြုစေရန် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများက အားထုတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

16 နေပြည်တော် (ခ) ဝန်ထမ်း (ဂ) ကြီးကြပ်ရေးမှူးချုပ်၏ အမိန့်ဖြင့် ထားသည့် အမိန့်အရ အကြံပြုပေးခဲ့သည့် အခွင့်အလမ်းများကို အကျိုးပြုစေရန် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများက အားထုတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

17 အမှတ် (၁၈) ယူအက်ဇ်ပေ ၂၄၂၃ (ခ) သည့် တရားမဝင်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကို အကျဉ်းချုပ်အကျဉ်းချုပ်ဖြင့် ပါဝင်သည့် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ခရီးသွားများကို တိတိကျကျ စစ်ဆေးရမည်။ အမှတ် (၁၈) ယူအက်ဇ်ပေ ၂၄၂၃ (ဂ) သည့် “ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ခရီးသွားများ” အရိယာကွပ်ကဲရေးဥပဒေ။

အက်စီဝင်သည်။<sup>18</sup>

ဥပမာအားဖြင့် **တရားလိုနှင့် ခံရှင်** တို့ကြောင့် ဘရာဇီးအမ်းဒီမီး (၄) ဦးသည် အေမရိကန်နှင့် သားတစ်ဦးအား ဖက္ခရယွှားမားတစ်ဦးဖြင့် တရားဖြေဆိုခဲ့ပါသည်။ အမေမှာ တရားစီမံခန့်ခွဲရေး အေမရိကန်နှင့် သားမားကျပ် ကေလးလိဂ်ဒီဗီးယားလာမားအကြံက ဘရာဇီးနှင့်သက်သေခံရပြီး ခရီးသွားနှင့် စီစဉ်ပေးမည့် ပျံစီးသည်။ တရားလိုအားလုံးမှာ ငှက်ပျံလှည့်ပေးမှုကြောင့် ခံရသည့် အခါ (၁၈) နှစ်အထိ အကျဉ်းချုပ်သည်။ တစ်ဦးမှာ ၁၂ နှစ်အထိ ရှိသေးသည်။ နှစ်ပတ်လည်ပေးပို့ရသည့် သူမားကို အကျဉ်းနှင့် မူးယစ်ဆေးကင်းတို့ကို တရားစီမံခန့်ခွဲရေး ဝေပေးသော ဝေပေးမှုကြောင့် ဝေပေးသော ဝေပေးမှုကြောင့် အပို ခံရနေသော နှစ်ပတ်လည်ပေးပို့မှု တရား စီမံခန့်ခွဲမှု၏ ဝေပေးမှုကြောင့် အခေပေးမှုကြောင့် ဝေပေးမှုကြောင့် လိဂ်ဒီဗီးယားသို့ အတင်းအဓိက ပျံလှည့်ပေးမှုကြောင့် တရားလိုတို့မှာ စံပြုမှုကြောင့်ပါသည်။ အမေသည် လိဂ်ဒီဗီးယား ဝေပေးမှုကြောင့် (confidential settlement) ဖြစ်ပြီး သိရှိပါသည်။<sup>19</sup>

နှစ်ပတ်လည်ပေးပို့ရသည့် အခါနှင့် ပျံစီးမှုကြောင့် ကေလးလိဂ်ဒီဗီးယားလှည့်ပေးမှုကြောင့် မားကျပ်ကော်ပိုရေးရှင်း အဖွဲ့အစည်းမားကျပ် တရားမဝင်မှုကြောင့် အရ ဖြစ်မှုနှင့် နှစ်ပတ်လည်ပေးပို့မှု အေမရိကန်နှင့် ဖက္ခရယွှားမားကြောင့် သေဘာကံပြုလုပ်ခဲ့သည်။ **ဂ်ဇီနီ** နှင့် **ပါးလစ်မား** ကြောင့် ကော်ပိုရေးရှင်းပျံလှည့်ပေးမှု ဖက္ခရယွှားမားမှ PROTECT အကျဉ်းချုပ် စာသားသည် ပျံစီးမှုကြောင့် ကေလးလိဂ်ဒီဗီးယား အပေး လိဂ်ဒီဗီးယား ဆိုရာထိပါးဝေပေးမှုကြောင့် အကျဉ်းချုပ် သေဘာကံပြုလုပ်မှုကြောင့် အစည်းတို့ကို ဝေပေးမှုကြောင့် တရားပေးမှုကြောင့် အား ခြံ့ပေးမှုကြောင့် မရှိပေးမှုကြောင့် ယူဆသည်။ ထို့ကြောင့် ဝေပေးမှုကြောင့်

18 အမှု (၁၈) ယူအက္ခရာပေဒ ၂၄၂ (ဃ) ကျပ်စာသည်။ စီးပွားရေးဆိုင်ရာအက်စီအိုမတု သို့မဟုတ် ကျပ်စာကြောင့် ဝေပေးမှုကြောင့် ရလဒ်များရရှိမှုကြောင့် နှစ်ပတ်လည်ပေးပို့မှု တရားမဝင်မှုကြောင့် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် ကြောင့် ခရီးသွားမှုကြောင့် သိရှိပါသည်။ ယင်းသို့ ခရီးသွားမှုကြောင့် ပျံလှည့်ပေးမှု စီစဉ်ပေးမှု ဆိုရာထိပါးဝေပေးမှုကြောင့် ပျံလှည့်ပေးမှု သို့မဟုတ် လှည့်ပေးမှု ဝေပေးမှုကြောင့် မညီမညွတ်မှုကြောင့် ယင်းဝေပေးမှုကြောင့် ဒဏ်ခံမှုကြောင့် နှစ်ပတ်လည်ပေးပို့မှု (၃၀) ထက်ပို၍ ဝေပေးမှုကြောင့် မှတ်တမ်း သို့မဟုတ် နှစ်ပတ်လည်ပေးပို့မှုကြောင့် သိရှိပါသည်။

19 **တရားလိုများနှင့် ခံရှင်**၊ အမှု ၁၁-စီမီ-၁၄၅ (အမ.ဒီ.ဂါ. ၁၄ရကုန်၊ ၂၀၁၁ ကြောင့် ဖြေဆိုခဲ့သည်။) ဤအမေ့ကို ဖက္ခရယွှားမားနှင့် ဆက်သွယ်မှုကြောင့် အကျဉ်းချုပ် အရ စံပြုမှုကြောင့် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် ကြောင့် ပျံလှည့်ပေးမှုကြောင့် ဖြစ်မှုကြောင့်

ကောလေးမားကြားအား လိငှိုင်း ဆိုင်းဝိုင်းပွဲကွင်းပန်းမးပျီလုပွဲသည့် တရားခံ (တရားဟောဆရာ)၏ သင်္ကန်းပုရားမိုးမားကျိ ဆင့် ဝေခင့်ရန်တောင့်ဆိုင်မးကျိ တရားပွဲမး PROTECT အကုပဒအရ ထုပိသုတိုမြဲတြင့် တာဝန္တိုဝေဟကောင့် ယူဆ ရှိပလပွဲသည့်။<sup>20</sup> သိုမြဲသာ နှိုင်းဝိုင်း လတ္တေတိုအမးတြင့် တတိယေပျမာက္ခဲမြဲအစညးမး အေပျဖင့် တရားခံကျိ အမးအခင်းမးကးလြဲတြင့် ကူညီပေးပျခင်း သိုမြဲမဟုတု အားပေးကူညီပျခင်း တိုပျီလုပျက ပဋ္ဌပေးနီးယားပျပဋ္ဌယ၊ ဖက္ခရယူရားပွဲတစွဲတြင့် PROTECT အကုပဒအရ တတိယ ဝေပျမာက္ခဲမြဲအစညးတိုမြဲအေပျဖင့် တာဝန္တိုဝိုင်းဝေဟကောင့် ဝေဟပျခဲသည့်။ တရားခံ (တရားဟောဆရာ) ပျစု သည့် လတ္တေတိုမး အရိယေရာကောသးသည့်သုကျိ လိငှိုင်းဆိုင် ဝိုင်းပွဲကွင်းပန်းမးဝေရာတြင့် တတိယေပျမာက္ခဲမြဲအစညးမးအေပျဖင့် သိရိုဝေဟကောင့် ပျပသသည့် သကောသမလုံလောကောသော ဝေဟကောင့် တရားပွဲအေပျဖင့် ထုပိသုတိုမြဲအေပင့် စဲတြဲဆိုင်ခံကွားကျိ လုံးဝပလပွဲသည့်။<sup>21</sup>

**အမးကျိ မညျကတိုင်းကြွင်းဝိုင်းနညး။**

အေမရိကနိုင်းဝိုင်း သိုမြဲမဟုတု ဥပဒအရ အမဲတမးဝေထုပိငှိုင်းတစဉ်၏ လိငှိုင်းဆိုင် ရာနိုင်းပွဲကွင်းပန်းမးကျိခံရသည့် အသက (၁၈) ဝိုင်းဝေအက မညျမြဲသာ ဝိုင်းပွဲကွင်းပန်းခံရ သူမဆိုင်သည့် အမးဖြင့်တိုင်းကားဝိုင်းသည့် အရိယာဝေရာကြားပပိပျစုသည့် ဝိုင်းပွဲကွင်းပန်းခံရ သူတိုမြဲမာလညး သူတိုမြဲဘာသာသူတိုမြဲပင့် ဝိုင်းပွဲကွင်းပန်းသူအား တရားဖြင့်ဝိုင်းသည့်။ အရိယာ မေရာကောသးသည့်သူတိုမြဲမာလညး အရိယာဝေရာကွပီးသူကျိယားလွယုတစွင့် တရားစဲတြဲဝိုင်း ပါသည့်။ ထုပိကျိယားလွယုပိ “အနီးကပျငယ့်င်း” ဟုဝေခင့်ဟကသည့်။ အမးပေငှမတညပီး ဥပဒအကးခိဆင့်၊ မိဘ<sup>22</sup> ဥပဒအရအပျနိုင်းသူ သိုမြဲမဟုတု ကေလးဝိုင်းဆက္ခဲဝေရး ရှိသည့် အျခားသူတိုမြဲသည့်

<sup>20</sup> အမ့တု ၉၃၇၊ ဖက္ခရယူပျစုပျစုတြင့်ကု ၂၃၊ ၂၇၆၊ ၂၈၁ (ဒီ.ကြန.၂၀၁၃)။

<sup>21</sup> နှိုင်းဝိုင်း လတ္တေတိုအမး၊ ၄၇၈၊ ဖက္ခရယူပျစုပျစုတြင့်ကု ၂၃၊ ၇၄၊ ၇၅၆ (အမ့.ဒီ.ပါ. ၂၀၀၇)။

<sup>22</sup> ညှိတိုင်းကားခံကု၊ ကြားဝိုင်း ဘရကီးမက္ခမး၊ အမ့တု ၀၅-၀၆၈၄ (အမ့.ဒီ.တက္ခ ၇ရကု၊ ဗေပိလ၊ ၂၀၀၅ခုခွဲတြင့် တရားဖြဲဆိုင်ခဲ သည့်။) ကေ.ဝေ. ဝိုင်း ဝေအာစုပလုမး၊ အမ့တု ၀၈-၆၄၃၊ ၂၀၀၈ ဒဗလ်အယူ ၄၃၂၇၃၆ (အီး.ဒီ.မု. ၂၂ရကု၊ စက္ကလာ ၂၀၀၈ခုခွဲ။) (ကေလးသူငယျပျကုမိပျမာရာခါတွဲတြဲကွင်းပွဲပတ္တက္ခေပျခံ၍ အမ့တု ၁၈၊ ယူအက္ခပဒ ၂၂၅ အရ တရားမ ဝေဟကောင့်အရတရားစဲတြဲဆိုင်တြင့် မိခည့် အနီးကပျငယ့်င်းအျစု ဝေဆင့်တြင့်သည့်။)

“အနီးကပ္ပူငယ်ငွေ”အဖုစုဆောင့်ကုန် တရားဝင်ပါသည်။ “အနီးကပ္ပူငယ်ငွေ” အဖုစု အမီးတြဗ္ဗပါဝင်ငြင့် ထုဝိသူ သိုမဟုတ် ထုဝိအုပ္ပုမ ကေလးဝုငွေ သက်တံတံ့ဆွဲမီးရွှိထားပျခင်းကို တရားပျိုးမသက်ကိုးဝုစုကည။ သိုမေသာ ကေလးဝုငွေ ကျိယွားလွယူကားရွှိ သက်တံတံ့ဆွဲမီးမော လိုဝလုဝိအပ္ပညတော့မဟုတ်ပေ။<sup>23</sup>

**ပုပစ္စည်းကြံ့ရသူတစ်ဦးအေချဖုငွေ သိုမဟုတ် သူမ၏ ကျိယွာဝိန္ဒမညပုဖုငွေ တုဝိငွေကြံ့ရမညား။**

ဝုဝိပစ္စည်းပန်းခံရသူသည် တရားပျိုး၏ခြံငွေပုဝိခံကုဖုငွေ ဂဗန္ဓုဝိး သိုမဟုတ် ဂ်နိုးဒိုးကဲ့သိုမ နာမည ဝုတ္တစူ သိုမဟုတ် နာမညတုတစူကျိသုံးပီး PROTECT အကုပဒအရ တရားမေမာကားဝုဖုငွေ တရားစဲခြံဆုဝိးဝုဝိငွေ။ အေမရိကနိုးဝုဝိငွေတြ ဖဲခြံဆုဝိခဲသည တရားမမး (၁၁) မးတြ နိုးမးကို တရားပဝိတို တုဝိယံမ စောဒကတကွးမရွှိ၍ အမညဝုးဝုဝိမဟုတ် ဆောင့်ကွဲသည်။<sup>24</sup> တရားလုဝိကျိ နာမည ဝုကုဖုငွေတရားစဲဆုဝိ ခြံငွေပုဝိ၊ မုပိကိုဆိုးပုတုတြ နိုးမးအေချဖုငွေ ဝုဝိပစ္စည်းပန်းခံရသူ၏ သီးသနု တညိုမးဝုဝိ ပြငွေလင်းသည တရားစိရင်းပုလုပေးရန လုဝိအပွးတုဝိကျိ ခ်န္တီးစုးစားရမညပုစု။ တရားလုဝိအေချဖုငွေ ကသိကေအကုဖုစုဝုဝိငွေခံရွှိမးသည တရားစဲခြံဆုဝိမးကျိ အမညဝုးဝုဝိမဟုတ် ပုဝိလုပုန လုံလောက္ကည အေမာကားပုပခံကွဟုတ်ပေ။ ဥပမာအားပုဖုငွေ **ကျေရာမုးဝုဝိ ရှိုးဝုဝိငွေဒါအမး** တြ နိုးမးပဝိည တရားလုဝိဘကွ အမညဝုကုဖုငွေတရားစဲဆုဝိမးကျိ စောဒကတကွဲသည်။ တရားလုဝိ ဘက္က တိကော်သန်သည ထိုခုဝိကွကို မေဖာပုပုဝုဝိ သိုမေချဖုငွေ ကသိကေအကုဖုစုကို ခံစားရမည သူ၏အသကုမေးမးကျိ ထိုခုဝိကုးဝုဝိည သာ စောပုပထားပီး၊ သူ၏သီးသနု တညိုမးဝုဝိ လုံပခံရေအက်းကို ပုပညပုပညဝဝ

<sup>23</sup> ဆန အမ အိတွ ရယူ အီးလီယာတုးဝုဝိ ကာစီရီအမး၊ အမတု ၆၀၈ (အကွ.၃ဒီ ၇၇၊ ၈၅) (ပထမအယူခံပျိုး၊ ၂၀၁၀) (အေမရိကန တရားပျိုးခိပွေပုသု သက်တံတံ့ဆွဲမီးမလုဝိအပေမာကား မွတ္တုထားပျခင်းမရွှိပါ။

<sup>24</sup> နေကွတ္တတြ (ခ) ဝုဝိ (ဂ) ကျိမာကညပါ။





၎င်းငြိမ်းပါးသောလူငယ်များအကြား ဝေဟတီဖြင့် လူနေ ဝေဟတီတစ်ခုကို ဖြင့်လွှဲခဲ့သည်။ သူသည် ဝေဟတီဝေးလမ်းကြားကို လိငှိမ်းဆိုင်ရာ ဝေဟတီကို ညွှန်းပေးခဲ့သည့် ဆယ့်ဝေစွာ ဖြစ်ပျက်ခဲ့ပါသည်။ တရားခံကို ပျံပေးပေးခြင်းနှင့် တရားမမ (၂၄) မီးခွင့် တရားခံခွင့် သူ၏ ဘာသာရေးအမိန့်၊ အလှူပေး၊ ဆက်ဆံရေးအဖွဲ့တို့ကို ကျင့် PROTECT အကူပေးခွင့် လူကြီးများကိုခံစားရသည့် သူ၏အား ကာကြားရေးအကူပေး တိုက်ရိုက် ထပ်မံခြင်း တွင်ပါသည်။ ပျံပေးခြင်းကို **ရှေးဦးစွာ** **ပါလစမ;** အောက်ဖြင့် စုစည်းခဲ့သည်။ တရားခံ သည် ပျံပေးခြင်းဖြင့် (၂၄) ဦးကို ဝေဟတီဝေဟတီကင်း နှစ်ဝေဟတီအေချီဖြင့် ဝေဟတီဝေဟတီကင်း ဝေဟတီဝေဟတီကင်း သောဘာတို့ပါသည်။<sup>31</sup>

**ပျံပေးခြင်းဖြင့် တရားခံများကို ပျံပေးခြင်းဖြင့်**  
**ပျံပေးခြင်းဖြင့် တရားခံများကို ပျံပေးခြင်းဖြင့်**

မလှုပ်အပျံ။ ပျံပေးခြင်းဖြင့် တရားခံများကို ပျံပေးခြင်းဖြင့် အခွင့်အလမ်း စတင်ပေးခဲ့သည်။

ဥပမာအားဖြင့် **တရားခံများ** **ပျံပေးခြင်းဖြင့်** အေမရိကန်နိုင်ငံသား၏ လိငှိမ်းဆိုင်ရာအလှူပေးခြင်းများကို ခံရသူ တရားခံသည် မိန့်ဆိုခြင်းပျံပေးခြင်းဖြင့် ဖက်ဒရယ်ရုံးဖြင့် အမီးဖြင့်ပါသည်။ သူမသည် အမီး အား PROTECT အကူပေးခွင့် လူကြီးများကိုခံစားရသည့် သူ၏အား ကာကြားရေးအကူပေး တိုက်ရိုက်ဖြင့်ပါသည်။ တရားခံပျံပေးခြင်း ပျံပေးခြင်းဖြင့် လာအိုသို့ ခရီးသွားခဲ့ကာ သူမ ၁၄ ဝေဟတီဝေဟတီ ကြင့် သူမအား မုဒိုက်ခံခဲ့ရပြီး ဖြစ်ခဲ့သည်။ ဖက်ဒရယ်ရုံး ပျံပေးခြင်းဖြင့် တရားခံများကို ပျံပေးခြင်းဖြင့် မရိပ်ခဲ့ပါ။ ဖက်ဒရယ်ရုံးအဖွဲ့သည် တရားခံအေချီဖြင့် PROTECT အကူပေးခြင်း ခံစားရပြီး အကြား တာဝန် ရှိဝေဟတီကင်း ဝေဟတီကင်း တရားခံအား ပျံပေးခြင်းဖြင့် ဝေဟတီကင်း ဝေဟတီကင်း ဝေဟတီကင်း ၉၅၀,၀၀၀ ဝေဟတီကင်း စီရင်မှုတွင်ပါသည်။<sup>32</sup>

<sup>31</sup> ဆိုင်ရာကြီးကြပ်ခြင်းသည် ပျံပေးခြင်းဖြင့် ဝေဟတီကင်း အလှူပေးခြင်း (၂၄) ဦးအကြား အေမရိကန်နိုင်ငံ ၁၂ သန်းကို နှစ်ဝေဟတီကင်း ဝေဟတီကင်း <https://www.simmons.com/news/item/simmons-hanly-conroy-settles-landmark-sex-abuse-case-behalf-24-haitian-victims-12-million/> ဝေဟတီကင်း တရားမမ (၅၅) မီးကို ဖြစ်ကြီးစွာ ပျံပေးခြင်းဖြင့် ဝေဟတီကင်းပါသည်။ ဝေဟတီကင်း ပျံပေးခြင်းဖြင့် ပျံပေးခြင်းဖြင့် (ဒီ.ကြီး. ၈၇၇၊ ဖက်ဒရယ် ၂၀၁၅၊ ၅၅) ဝေဟတီကင်း ဝေဟတီကင်း ဝေဟတီကင်း ဝေဟတီကင်း

<sup>32</sup> **တရားခံများ**၊ အမီး ၁၂-စီမီ-၁၈၄၇ (ဒီ.မင်း. ၂၀၁၂)

တရားလိုသည် ဂျပစုဆိုင်ရာ စီရင်စွဲခွင့်ကပင် ပROTECT အကူပေးဖွဲ့စည်း တရားခံကို တိုင်ကြားခြင်းဖြစ်သည်။<sup>33</sup> စွဲကြော် ဂျပစုစီရင်စွဲခွင့် ဝေပေးခြင်းသည် ဂျပစုကမ်းလှည့်ရသူ သို့မဟုတ် သူမ၏ ရသင့်ရထိုက်ညွှန် အခြားအရေးတောင်းဆိုရာတွင် အခံအကူပေးမှုပေးခြင်း ဖြစ်သည်။

**အမေ့ဖြင့် ရာဇဝတ်မှု မညွှန်ဆိုမှုများ။ အကန့်အသတ်များမှာ အဘယ်သို့ ဖြစ်သနည်း။**

PROTECT အကူပေးသည် ဧပီ ၃၀၊ ၂၀၀၃ ခုနှစ်တွင် ဥပဒေတရားပြုစုခဲ့ပါသည်။ ၂၀၀၃ ခုနှစ်တွင် ဂျပစုပြုစုခဲ့သည့် ကန့်သတ်ချက်အထူးတို့သည် ဥပဒေခံမီဖြစ်စေ၊ မြစ်ကမ်းခြေ ချိတ်မိမှုအပိုင်အပိုင်အပိုင်အပိုင် အကမ်းအရာကွဲပြားမှုများ မဟုတ် (၇) ရက် ၂၀၀၃ ခုနှစ်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ဖြစ်ရပ်များသည် ဥပဒေခံမီဖြစ်စေ၊ ကန့်သတ်မှု အနေအထားမှာ ဝေပေးမှုပေးခြင်း မဟုတ် (၇) ရက် ၂၀၀၃ ခုနှစ်တွင် သို့မဟုတ် ယင်းတို့ကို ပြုစုပေးခြင်းသည် မညွှန်ဆိုမှုများမဆိုရာတွင် ကန့်သတ်မှု ရှိသည်။ ဝေပေးမှုပေးခြင်း (၁၀) ဝေပေးမှုပေးခြင်း သို့မဟုတ် ဝေပေးမှုပေးခြင်းခံရသူအနေဖြင့် (၁၈) ဝေပေးမှုပေးခြင်း (၃) ဝေပေးမှုပေးခြင်းစာ အမေ့ကို တိုင်ကြားရန်အညွှန်အညွှန်<sup>34</sup>

**PROTECT အကူပေးအရ ရရှိခွင့်သော တရားမရေးရာနစ်နာစွာများမှာ အဘယ်သို့ ဖြစ်သနည်း။**

PROTECT အကူပေးအရ ဂျပစုကမ်းလှည့်ရသူများ အနေဖြင့် ဝေပေးမှု ၁၅၀,၀၀၀ ထက် မနည်းသည့်ပမာဏကို အမွန်ကယ့်စားခံရသူများစွာများကို ဂျပစုအစိုးရမှ သို့မဟုတ်

<sup>33</sup> ဥပမာအားဖြင့် စစ်ဆေးမှုများ သူ၏ဝေပေးမှုအား အမေ့ ၃၇၆ ဖက်ရယူပိုင်ခွင့်ပြုစုခြင်းကို ၂၆၊ ၆၀၃၊ ၆၁၂-၁၃ (အီး.ဒီ.ဗ. ၂၀၀၅) (တရားဥပဒေပုဂ္ဂိုလ်ရေးသမားနှင့် ဝေပေးမှုများ ဝေပေးမှုများ ဂျပစုဆိုင်ရာအမေ့ကို ခံရသူအား တရားမရေးရာနစ်နာစွာများ ဝေပေးမှုနှင့် ပြုစုပေးမှုများ ဖက်ရယူပိုင်ခွင့်ပြုစုခြင်းကို ပြုစုပေးမှုများ “ကြွေးမြီအရ ဝေပေးမှုများ ဂျပစုဝေပေးမှုများအား တရားခံ ကမ်းလှည့်မှုကို တရားမရေးရာနစ်နာစွာများ ဝေပေးမှု မရရှိမှုပေးမှု” စီအက္ခ. စစ်ဆေးမှုများ ဝေပေးမှုများ အရာရှိများ၊ အမေ့ ၄၈၅ အက္ခ. ၃၃၂၊ ၁၂၂၊ ၁၂၃ (ဒီမေ့ဗဟို အယူခံတရားရုံး၊ ၂၀၀၇)။ ဂျပစုဆိုင်ရာတရားစီရင်စွဲခွင့် ဝေပေးမှုများ တရားခံအနေ ဂျပစု တရားမရေးရာနစ်နာစွာများအရတာဝန်ရှိမှုကို အပေါ်မှာ ယူဆထားသည်။ သို့မဟုတ် ဝေပေးမှုများ ဝေပေးမှုများ အမေ့ ၄၇၃ ဖက်ရယူပိုင်ခွင့် ပြုစုပေးမှုများ ၅၃၇၊ ၅၇၃ (ဒီ.ကြန. ၂၀၀၆) ကြွေးမြီပေးမှု။ (

<sup>34</sup> အမေ့ ၄၈၅ ယူအက္ခ. ၂၅၅ (ခ).



ခံစားခဲ့ရသည့် ဟုမ္မတ္တရဖြစ်ယုံသာနန္ဒာမီးကုမ္ပဏီ ဂျပန်အစိုးရနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းနှင့် ရယူခဲ့ပါသည်။<sup>35</sup> အေမရိကန်နိုင်ငံ မီးဘေးဒဏ်ကင်းရှင်းရေးအဖွဲ့က တရားမမီးမီးကြောင့် တရားလိုသည် သူတို့၏ နန္ဒာမီး ပမာဏကို တရားပေးခြင်း ကြောင့် ဖုန်းကားနားရာ သို့မဟုတ် စုစည်းစီရင်ခြင်း သဘောအထောက်အထားပေးခြင်း ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါသည်။ မတူ သည့် PROTECT အကုဉ်ပေးအရ တရားလိုသည် ထိခိုက်မှုအန္တရာယ်ရှိမှုကြောင့် ပေးသည့် နန္ဒာမီးဖုန်းကားအကြောင်း ဖုန်းကားနားရာပုံစံပြုပြင်ဆင်ခြင်မှု (၁၅၀၀၀၀) ကျော် ရယူခဲ့ပါသည်။<sup>36</sup> ထိခိုက်မှု ဟုမ္မတ္တရဖြစ်ယုံသာ နန္ဒာမီးဖုန်းကားပမာဏပေးစေသော ဝေဒနာ (၁၅၀၀၀၀) သည့် ဂျပန်အစိုးရအရ သတ္တုထွားသည့် ဖုန်းကားခင်းသတ်မှုကို ပြုပြင်ဆင်ခြင်မှု။ အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး ပမာဏ အရအညီ အဝတ် ဝေဒနာ ၁၅၀၀၀၀ ထက်ပိုပါက တရားလိုအနေဖြင့် ပြုပြင်ဆင်ခြင်မှုပေးသည့် ပမာဏကို လျှော့ချ ရယူခဲ့ပါသည်။

PROTECT အကုဉ်ပေးကြောင့် အမေရိကန်နိုင်ငံသို့ အမေရိကန်စစ်တပ်ကို ပေးရသည့် အစီအစဉ်ပါဝင်သည်။ အခုလိုသာ တရားလိုသည် တရားပိုင်မှု ထုတ်ဖော်သော ရွေးချယ်မှုကို ဂျပန်ရယူခဲ့ပါသည်။

**တရားပိုင်မှုကို အချစ်ဖြင့် ပြုပြင်ဆင်ခြင်မှုအစီအစဉ်အား အာယုဉ်း။**

PROTECT အကုဉ်ပေးချိန် တရားမမီးမီးမှ တရားပိုင်မှုအချစ်ဖြင့် ဆက်ခံခြင်းဖြင့် ဝေပေးချက်အရသာ - အေမရိကန်နိုင်ငံထက်လွန်စွာ စွဲမြဲသည့် ပုံစံဖြင့် ပြုပြင်ဆင်ခြင်မှုအစီအစဉ်အား မြန်မာနိုင်ငံ

<sup>35</sup> ပရိဝေဒနာနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ အမှတ် ၇၄၉၊ အကွ. ၃၆၅၄၊ ၄၅၇ (ဆေးမေဂျာနယ်၊ ၂၀၁၄)။ ကြွေကည့်ပါ။ (“တရားခံတစ်ဦးဆီမှ သူမရရှိမည့် နန္ဒာမီးဖုန်းကားသည် ဂျပန်အစိုးရအရ ဖုန်းကားခင်းသတ်မှုအထောက်အထားပေးခြင်း ဝေဒနာ ၁၅၀၀၀၀ ထက်ပိုသည့် ပြုပြင်ဆင်ခြင်မှုပေးခြင်း ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါသည်။ ထိုအခါက ဖုန်းကားခင်းသတ်မှုကို တစ်ချက်တည်း အရအညီ အကုဉ်ပေးခြင်း ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါသည်။ ဝေဒနာ ၁၅၀၀၀၀ ဟူသည့် နန္ဒာမီးဖုန်းကားသည် အန္တရာယ်ရှိမှုကြောင့် ပေးသည့် ပြုပြင်ဆင်ခြင်မှုပေးခြင်း အစီအစဉ်အရ ဂျပန်အစိုးရသည် ဖုန်းကားခင်းသတ်မှုအကြောင်း ပြုပြင်ဆင်ခြင်မှုပေးခြင်း ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါသည်။ ဝေဒနာ ၁၅၀၀၀၀ ထက်ပိုသည့် နန္ဒာမီးဖုန်းကားပမာဏကို ကန့်သတ်ချက်မရှိပါ။ ဒါ့အပြင် ဘဏ္ဍအဖွဲ့၊ အမှတ် ၃၁၇-၆၆-၂၁၇၊ ၂၀၁၇၊ ၃၁၇။ ဒီဇင်ဘာ ၁၄၊ ၂၀၁၇။ (ဒီ.ကြန. ၂၀၁၇၊ ၃၁၇။) (“ဤအချစ်အရ တရားလိုအား နည်းလမ်း ဝေပေးထားပါသည်။ သူမအချစ်ဖြင့် အန္တရာယ်ရှိမှုအစီအစဉ်ကို သဘောအရသာပေးလိုက်သည့် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအဖွဲ့ကြောင့် ဝေဒနာ ၁၅၀၀၀၀ ကျော်လွန်ခဲ့ပါသည်။ သို့မဟုတ် ဝေဒနာ ၁၅၀၀၀၀ ထက်ပိုသည့် နန္ဒာမီးဖုန်းကားကို သဘောအရသာပေးခြင်းဖြင့် ပြုပြင်ဆင်ခြင်မှုပေးခြင်း ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါသည်။”) **ဂျပန်အစိုးရနှင့် မဟာရီအမေ၊** အမှတ် ၄၄၊ ဖက္ခရယူခြင်းဖြင့် ၃၆၅၄၊ ၅၀၄၊ ၅၁၀ (ဒီ.ပီ.ပီ. ၂၀၁၄) (ပုဒ် ၂၂၅ အရ နန္ဒာမီးဖုန်းကားဝေဒနာခံရမှုကြောင့် တရားလိုအချစ်ဖြင့် သူ သို့မဟုတ် သူမသည် ဂျပန်အစိုးရထံမှ ပြုပြင်ဆင်ခြင်မှုပေးခြင်း သဘောအရသာပေးခြင်း ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါသည်။)

<sup>36</sup> စတီဗင်နှင့် ကလေးအမေ၊ အမှတ် ၇၉၆ အကွ. ၃၆၅၊ ၂၈၅ (တတိယမေဂျာနယ်၊ ၂၀၀၅)။

ပျစုညည။

### ပျစုစွးကးလြန္ဒရသုအေချဖငး အေမရိကနးုုငံတြင သကုေသတြက္ကူရိမညး။

တြက္ကူရိမညးုုငံငါသည။ တရးမေဖကကးအရတရးစဲြဆုရိမးသည ပျစုစွးဆုရိမညးအမးထညး၍၊ တရးမေဖကကးအရထိဆုရိမညးုုငံးမးတုရိမညး ဦးတညးပါလ်း၊ ပျစုစွးကးလြန္ဒရသုကေလးအေချဖငး တရးမေဖကကးစဲြဆုရိမးတုရိမညးတြင ပျစုညညကုေသတြက္ကူရိမညးလိုအပါ။ တရးမေဖကကးစဲြဆုရိမးစီရ်းကွဲးစီရ်းသး ပျစုစွးကးစီရ်းတြင တရးမေဖကကးအရ တာဝန္နိေဖကကးထညးေစ ပါသည။ သိုရတြင တရးမေဖကကးအရတရးစဲြဆုရိမးသည ပျစုစွးဆုရိမညးတရးစဲြဆုရိမးတြင တုရိမညးကုရိမညးမသတုထွးသည။ ပျစုစု တုရိမညးေဖာထုတြိက၊ အမးသညးနုဖငး အေချခံ အမ်ကွးကုရိမညးသကုေသတြက္ကူရိမညးုုငံငါသည။ ထုရိမညးသကုေသခံကည ထိဆုရိမညးုုငံးမးပျစုစုတြင လုရိမညးအပူကကး လိုအပူုုငံငါသည။

### PROTECT အကုပေဒးုုငံးစုညးသညး ပျစုညးတြက္ကူရိမညးမးမး။

PROTECT အကုပေဒးုုငံး ကေလးသုထုညးရီးတြးလးမးတုရိမညးဖငးစုညး၍ အေထကုအကုပျစုေစမညး ရငးပျစုစွးတြဂ်ပါသည။ ယငးတုရိမညးတြင

- အေမရိကန္တရးေရးငှန - ကြန္ရက္ကူရိမညးစီရ်းစာ - ကေလးသုထုညးုုငံးအေပဒးအျမထုတြးကုရိမညးဆိပိထုညးတြကု အမ်းသးေရးရာမဟာမ်ဟာ (ဧပီလ၊ ၂၀၁၆ခုစု။) <https://www.justice.gov/psc/le/842411/download>
- အေမရိကန္တရးေရးငှန - အေမရိကနးုုငံးပျစုစု ကေလးသုထုညးုုငံးအေပဒး လိငုုငံးဆုရိမညးအျမထုတြးုုငံးစုညးသညး ဖကုရယုပေဒးဆုရိမညးုုငံးသးလမးညးန။ <https://www.justice.gov/criminal-ceos/citizens-guide-us-federal-lawextraterritorial-sexual-exploitation-children>

ဤလကုေတြလမးညးနု လူကုန္တးမးဆိုတြ တရးပေဒးထည မ့ ဝန္တးေရးေရးပျစုညး ဆာရာအယုကွဲး၊ မာတငရစု၊ ဒီယန္တဖိုစတးုုငံး ဝုတြးုုငံးေရး အယုယုမ့အုရိမညးေဂါဒီ တုရိမညးေရးသးခဲးသည။ ယငးလမးညးနု လူကုန္တးမးဆိုတြ တရးပေဒးထည၏ ဥကုညးမ့ မာတီနာ အီး ဗန္တကု တညးပျစုေစသည။ ပျစုစုတြေဝမးကို လြတ္ပုးရန္တေတြ အဲတြးုုငံး Greater Palm Beaches က်းအမ်းသးမီးေဖာဒးေရးတုရိမညး၏

ရကောရာလွသည့် ရန်ပုံငွေ ထည့်ဝင်မှုတစ်ခု ဆောင်ရွက် ခဲ့ပါသေးပါသည်။

ဤလမ်းညွှန် ဥပဒေရေးရာအသက်ပြုစေပေးမည့် အချက်များ ရရှိလာပါက ဘေဇာရီ အဖွဲ့ဝင်များသည် မအားကျိုးသင့်ပါ။ လူ့ကုသမှုများကို တရားဥပဒေစောင့်ရှောက်ရေး ဥပဒေရေးရာအဖွဲ့များနှင့် ခံရသူများအား တုံ့ပြန်မှုပေးပို့ပါ။ ပြုစုမှုကို ခံစား ခဲ့ရသည့် သူများအနေဖြင့် တရားဥပဒေစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းပါ။ သို့မဟုတ် အေမရိကန်တရားရေးအဖွဲ့များနှင့် တရားမမှုကင်းရှင်းရေးအဖွဲ့များဖြင့် ပူးပေါင်းပါ။ ယင်းနယ်ပယ်နှင့် ကြားနားမှုများ ရှိသည့် ဝေဒနာရှင်တစ်ဦးအနေဖြင့် တုံ့ပြန်ရေးရာများကို ပူးပေါင်းပါ။ အသက်ပြုစေပါသည်။

© လူ့ကုသမှုများကို တရားဥပဒေစောင့်

© ဝါထူးထူး ဂေရ် အယ်လီ

ရည်မှန်းချက် - ဘာလို့လဲ ဆရာ၊ ခရစ်၊ မာတင်၊ ဖြစ်စတာ၊ ဒီယန်းထူး ဝေဒနာ အပိုင်

“လိင်ရေးရာများကို ပူးပေါင်းပါ။ လိင်ရေးရာများ၏ အဖွဲ့ဝင်များသည် အခြားကုသမှုများအား အေမရိကန်နိုင်ငံ၏ ဥပဒေရေးရာများကို စောင့်ရှောက်ပါ။”

လူ့ကုသမှုများကို တရားဥပဒေစောင့်ရှောက်ရေး ဝါထူးထူး ဂေရ် အယ်လီ (၂၀၁၈)။

နောက်ကြည့်ပြင် (က)

ဖက်ဒရယ်ရေးရာ ပျပစွးဆုိုဏ်အမးတြဏ် ဩကုပေဒုလာသည့. ဖြပွဲြခ်ကွ်း။

	အမးရညးနးခ်ကု	းဝိုဏ်ကွဲးပနးမးပုဖတြးခဲ သည့းဝိုဏ်	ပုဖတြးခဲပုခအေန (ဇူလိုင် ၂၀၁၈ မှစ၍)
၁။	ယူအကွဲးဝိုဏ် ရဒု, အမွဲတွဲ ၈:၀၇- စီအာ-၀၀၁၆၃ (စီ.ဒီ.ကယု.)	ဘဂါလားဒေပုဂ္ဂို	ထောဋ္ဌဏ် ၇၈ လးဝိုဏ်အတူ ခံနုပုဖတြး ၁၀ ဝိုဏ် ခ်မွဲတ္တည့။ ပုဖတြးကးတြဲနုရသုမးအား လောံးပုဖတြးကးတြဲ ဒေဒုလာ ၁၅,၀၀၀ ပေးရန အမိနု ခ်မွဲတ္တည့။
၂။	ယူအကွဲးဝိုဏ် ဖလကု, အမွဲတွဲ ၂:၁၁-စီအာ-၀၀၀၆၉ (အီး.ဒီ.ဝစု)	ဘီလိုကွဲ	ထောဋ္ဌဏ် ၅၅ ဝိုဏ်အတူ ခံနုပုဖတြး ၁၀ ဝိုဏ် ခ်မွဲတ္တည့။ လောံးပုဖတြးကးတြဲ မေပးခဲ ပါ။
၃။	ယူအကွဲးဝိုဏ် ကလကု, အမွဲတွဲ ၂:၀၃-စီအာ-၀၀၄၀၆ (ဒဗလ်.ဒီ.ဝကူ)	ကေမတဒီးယား	ထောဋ္ဌဏ် ၉၇ လးဝိုဏ်အတူ ခံနုပုဖတြး ၅ ဝိုဏ် ခ်မွဲတ္တည့။ လောံးပုဖတြးကးတြဲ မေပးခဲ ပါ။
၄။	ယူအကွဲးဝိုဏ် ဒတု, အမွဲတွဲ ၂:၁၀- စီအာ-၀၀၂၃၅ (စီ.ဒီ.ကယု.)	ကေမတဒီးယား	ထောဋ္ဌဏ် ၁၀၄ လးဝိုဏ်အတူ ခံနုပုဖတြး ၁၀ ဝိုဏ် ခ်မွဲတ္တည့။ ပုဖတြးကးတြဲနုရသုမးအား လောံးပုဖတြးကးတြဲ ဒေဒုလာ ၉,၅၀၀ ပေးရန အမိနု ခ်မွဲတ္တည့။
၅။	ယူအကွဲးဝိုဏ် ကလကု, အမွဲတွဲ ၂:၀၃-စီအာ-၀၀၄၉၈ (ဒဗလ်.ဒီ.ဝကူ)	ကေမတဒီးယား	တရားခံ၏ထောဋ္ဌးဆိုခ်တြဲ တြဲခ်ကွဲပုဖတြးဆနု
၆။	ယူအကွဲးဝိုဏ် ဂ်ယဗမနု, အမွဲတွဲ ၃:၁၃-စီအာ-၀၀၀၉၇ (ဒီ.အယူကာ)	ကေမတဒီးယား	ထောဋ္ဌဏ် ၁၈ ဝိုဏ်အတူ တသကာ ခံနုပုဖတြး ခ်မွဲတ္တည့။ ဒဏ်ပုဖတြးကးတြဲ ဒေဒုလာ ၅၀,၀၀၀ ပေးရန အမိနု ခ်မွဲတ္တည့။ လောံးပုဖတြးကးတြဲ မေပးခဲ ပါ။
၇။	ယူအကွဲးဝိုဏ် ဂတြဲနု, အမွဲတွဲ ၆:၁၄-စီအာ-၀၀၄၈၂ (ဒီ.အေအု.)	ကေမတဒီးယား	၈/၂၂/၁၈ သို ရံးခ်နုးပုဖတြးလဲခ်မွဲတ္တည့။
၈။	ယူအကွဲးဝိုဏ် မစွဲယူ, အမွဲတွဲ ၁:၀၉-စီအာ-၀၀၃၇၄ (ဒီ.ဟေ.)	ကေမတဒီးယား	ထောဋ္ဌဏ် ၄၆ လးဝိုဏ်အတူ တသကာခံနုပုဖတြး ခ်မွဲတ္တည့။ အထူးဆံးပုဖတြးတြဲကု ဒေဒုလာ ၁၀၀ ဝိုဏ် လောံးပုဖတြးကးတြဲ ဒေဒုလာ ၆,၅၀၀.၂၆ ပေးရန အမိနု ခ်မွဲတ္တည့။

၉။	ယူအက္ခိယံ ဝိပိ၊ အမွတ္တု ၁၇- စီအာ-၀၀၁၆၈ (စီ.ဒီ.ကယု); ယူအက္ခိ ယံ ဝိပိ၊ အမွတ္တု ၁၄-၅၀၀၉၅ (ဧညာကိမ္မေပျမာကုဗုဒ္ဓေ ဝိပိ)	ကေမတဒီးယား	ထောဋ္ဌဏှ ၁၂၀ ဝိပိ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ ထောဋ္ဌဏှ ၁၂၀ ဝိပိ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ ထောဋ္ဌဏှ ၁၂၀ ဝိပိ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ
၁၀။	ယူအက္ခိယံ ဝိပိ၊ အမွတ္တု ၁၅- စီအာ-၀၀၂၈၄ (ဒီ.မဒံး)	ကမ္မိန္ဒြိယံ	ထောဋ္ဌဏှ ၁၂၀ လက္ခဏာ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ ထောဋ္ဌဏှ ၁၂၀ လက္ခဏာ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ ထောဋ္ဌဏှ ၁၂၀ လက္ခဏာ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ
၁၁။	ယူအက္ခိယံ ဝိပိ၊ အမွတ္တု ၃၃-၁၇-စီအာ-၀၀၁၆၀ (ဒီ.မဒံး)	ကေဒါ	ထောဋ္ဌဏှ ၁၂၀ လက္ခဏာ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ ထောဋ္ဌဏှ ၁၂၀ လက္ခဏာ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ ထောဋ္ဌဏှ ၁၂၀ လက္ခဏာ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ
၁၂။	ယူအက္ခိယံ ဝိပိ၊ အမွတ္တု ၁၃-၁၅-စီအာ-၀၀၂၂၃ (ဒီ.ဒီ.စီ)	ခိန္ဒြိယံ	ထောဋ္ဌဏှ ၈၈ လက္ခဏာ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ ထောဋ္ဌဏှ ၈၈ လက္ခဏာ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ ထောဋ္ဌဏှ ၈၈ လက္ခဏာ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ
၁၃။	ယူအက္ခိယံ ဝိပိ၊ အမွတ္တု ၂၃-၁၈-စီအာ-၀၀၀၅၃ (စီ.ဒီ.ကယု)	တရုတု	အမ္မိန္ဒြိယံ ထောဋ္ဌဏှ ၈၈ လက္ခဏာ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ ထောဋ္ဌဏှ ၈၈ လက္ခဏာ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ
၁၄။	ယူအက္ခိယံ ဝိပိ၊ အမွတ္တု ၁၃-၁၅-စီအာ-၀၀၂၈၄ (ဒီ.ဒီ.စီ)	တရုတု	ထောဋ္ဌဏှ ၃၀ လက္ခဏာ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ ထောဋ္ဌဏှ ၃၀ လက္ခဏာ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ ထောဋ္ဌဏှ ၃၀ လက္ခဏာ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ
၁၅။	ယူအက္ခိယံ ဝိပိ၊ အမွတ္တု ၀၃-၁၄-စီအာ-၆၀၂၇၀ (အက္ခိ.ဒီ.ဖယု)	ကိုလန္ဒိယာ	ထောဋ္ဌဏှ ၁၅၀ လက္ခဏာ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ ထောဋ္ဌဏှ ၁၅၀ လက္ခဏာ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ ထောဋ္ဌဏှ ၁၅၀ လက္ခဏာ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ
၁၆။	ယူအက္ခိယံ ဝိပိ၊ အမွတ္တု ၅-၀၄-စီအာ-၂၀၁၀၇ (အက္ခိ.ဒီ.ကယု)	ကိုစတာရိကာ	ထောဋ္ဌဏှ ၅၁၀ လက္ခဏာ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ ထောဋ္ဌဏှ ၅၁၀ လက္ခဏာ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ ထောဋ္ဌဏှ ၅၁၀ လက္ခဏာ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ
၁၇။	ယူအက္ခိယံ ဝိပိ၊ အမွတ္တု ၁၃-၁၅-စီအာ-၂၀၈၃၆ (အက္ခိ.ဒီ.ဖယု)	ဒိမ္မိန္ဒြိယံ	ထောဋ္ဌဏှ ၇/၆/၁၈ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ ထောဋ္ဌဏှ ၇/၆/၁၈ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ ထောဋ္ဌဏှ ၇/၆/၁၈ ပုပ္ဖိန္ဒရိယံ

၁၈။	ယူအက္ခံးဝုဝု ပုဒ်ဒန, အမွတ္တူ ၁:၀၈-စီအာ-၀၀၁၁၁ (ဒီ.ဒယူ)	ကမ်နီ	ပျပဌာနးဝုပဒအရ အမ်းဆိုးထောဌာဏးဝုဝုပဝါဝုး (၃၀) ကျုဝိမ်မွတ္တံပီး၊ ခံနုပုဖဝု တစ္ဆက္ကံးဝဲနုထုဝိဝုမညုပုဖဝု သည။ ဝေလံးဝဲဖုကးဝဲဝုမေပးခဲပါ။
၁၉။	ယူအက္ခံးဝုဝု အာဘက္ခံ, အမွတ္တူ ၅:၁၇-စီအာ-၀၀၀၂၅ (ဒဗလ်.ဒီ.ဗ)	ဝေဟတီ	၇/၂၃/၁၈ သို ရံဝဲးခိနိးဝဲပျဟဝုးလဲမ်မွတ္တည။
၂၀။	ယူအက္ခံးဝုဝု ပိုလဂီ, အမွတ္တူ ၃:၁၂-စီအာ-၀၀၁၇၃ (ဒဗလ်.ဒီ.အန.စီ)	ဝေဟတီ	ထောဌာဏ ၂၅ဝုဝု ဝုဝုဝုအတူ တသက္က ခံနုပုဖဝု ခံမွတ္တည။ ပျစးကးတြံရသုမ်းအား ဝေလံးဝဲဖုကးဝဲဝု ဒေဒုလာ ၆၀ဝေပးရန အမိနု/မ်မွတ္တည။
၂၁။	ယူအက္ခံးဝုဝု ကာတာ, အမွတ္တူ ၁:၁၁-စီအာ-၂၀၃၅၀ (အက္ခံ.ဒီ.ဖလာ)	ဝေဟတီ	ထောဌာဏ ၁၆၅ဝုဝု ဝုဝုဝုအတူ တသက္ကခံနုပုဖဝု ခံမွတ္တည။ ဝေလံးဝဲဖုကးဝဲဝု ဒေဒုလာ ၂၀,၅၆ဝေပးရန အမိနု/မ်မွတ္တည။
၂၂။	ယူအက္ခံးဝုဝု ပိုဝု, အမွတ္တူ ၁:၁၇- စီအာ-၂၀၂၀၅ အက္ခံ.ဒီ.ဖလာ) ယူအက္ခံ းဝုဝု ပိုဝု, အမွတ္တူ ၁၀၂၇၇ (၁၁ဖုကိမုဝဲပျမာကုပုဖနုမေပျခဝုး)	ဝေဟတီ	ထောဌာဏ ၄၀ ဝုဝုဝုဝုဝု ခံနုပုဖဝုပျစးခံ မွတ္တည။ ဝေလံးဝဲဖုကးဝဲဝု မေပးခဲပါ။ တရားခံက ဆံဝဲးပျဖတ္တိ အယူခံဝုည။
၂၃။	ယူအက္ခံးဝုဝု ဗားရနု, အမွတ္တူ ၅:၁၅-စီအာ-၀၀၁၈၄ (အန.ဒီ.အိုဟိုဝုးရိုး)	တြံနုရကု	ထောဌာဏ ၉၀လ မွတ္တည။ ဝေလံးဝဲဖုကးဝဲဝု မေပးခဲပါ။
၂၄။	ယူအက္ခံးဝုဝု ဂလနးန, အမွတ္တူ ၁:၁၅-စီအာ-၂၀၆၃၂ (အက္ခံ.ဒီ.ဖလာ)	တြံနုရကု	ထောဌာဏ တသက္က မွတ္တည။ ဝေလံးဝဲဖုကးဝဲဝု မေပးခဲပါ။
၂၅။	ယူအက္ခံးဝုဝု မော့ရီရီ, အမွတ္တူ ၃:၁၄-စီအာ-၀၀၀၂၃ (ဒဗလ်.ဒီ.ပ)	တြံနုရကု	ထောဌာဏ ၂၀၀ လ ဝုဝုဝုအတူ တသက္က ခံနုပုဖဝု ခံမွတ္တပီး ဒဏုဖုကးဝဲဝု ဒေဒုလာ ၅၀၀၀၀ ဝုဝုဝု ဝေလံးဝဲဖုကးဝဲဝု စုစုပဝါဝုးဒေဒုလာ ၂၀၀၀၀ ပေးရံမွတ္တည။ (ပျစးကးတြံရသု တစ္ဆးလ်ဝု ဒေဒုလာ ၁၀၀၀၀ စီ)
၂၆။	ယူအက္ခံးဝုဝု မက္ခရက္ခ, အမွတ္တူ ၄:၁၄-စီအာ-၀၀၅၆၆ (အက္ခံ.ဒီ.တကု)	တြံနုရကု	ထောဌာဏ ၈၄လးဝုဝု ခံနုပုဖဝု ၅ဝုဝု မွတ္တည။ ဝေလံးဝဲဖုကးဝဲဝု မေပးခဲပါ။
၂၇။	ယူအက္ခံးဝုဝု ဒစ္စမနး, အမွတ္တူ ၄:၁၇-စီအာ-၀၀၀၆၆ (အက္ခံ.ဒီ.တကု)	အဌိနိးရွား	၉/၇/၁၈ သို ရံဝဲးခိနိးဝဲပျဟဝုးလဲမ်မွတ္တည။

၂၈။	ယူအက္ခိယံ ပိတောက်၊ အမွတ္တူ ၃:၁၇-စိအာ-၀၀၅၆၂ (အန.ဒီ.ကယု)	ဂင်မကာ	၈/၈/၁၈ သို့ ရံဝံးခိနိဝံးဝေပျဟဒံးလဲခိမ္မတ္တဉ္ဇ။
၂၉။	ယူအက္ခိယံ ဝေအာ၊ အမွတ္တူ ၁:၁၃-စိအာ-၀၀၀၉၂ (ဒီ.ဒီ.စိ)	ကတ္တ	ဝေထာဋ္ဌဏှ ၂၀:၅၅ ဝေထာဋ္ဌဏှ တသက္ကာခိဝနပျဖဒံ ခိမ္မတ္တဉ္ဇ။ ဝေလာံဝေဘနကးဝေဒြမေပးခဲပျ။
၃၀။	ယူအက္ခိယံ ကမ္မာယူ၊ အမွတ္တူ ၇:၁၅-စိအာ-၀၀၂၃၅ (ဒဗလံ.ဒီ.တက္ခ)	မာလာဝေဝ	ဝေထာဋ္ဌဏှ ၂၀၀၀ ဝေထာဋ္ဌဏှ တသက္ကာခိဝနပျဖဒံ ခိမ္မတ္တဉ္ဇ။ ပျပစ္စးကးလြိန္ဒရသူအား ဝေလာံဝေဘနကးဝေဒြ ဝေဒုလာ ၄၀,၀၀ဝေပးရန အမိနံ ခိမ္မတ္တဉ္ဇ။
၃၁။	ယူအက္ခိယံ အဒယုနံ၊ အမွတ္တူ ၃:၁၇-စိအာ-၃၅၃၈၀ (အက္ခ.ဒီ.ကယု)	မက္ခိကို	စံပုစမုးစစဝေဆးဆဲ။
၃၂။	ယူအက္ခိယံ ဘန္တ၊ အမွတ္တူ ၃:၁၇- စိအာ-၀၀၂၅၀၉ (အက္ခ.ဒီ.ကယု)	မက္ခိကို	၉/၂၄/၁၈ သို့ ရံဝံးခိနိဝံးဝေပျဟဒံးလဲခိမ္မတ္တဉ္ဇ။
၃၃။	ယူအက္ခိယံ ရန္တယု၊ အမွတ္တူ ၆:၁၅-စိအာ-၀၂၀၈၅ (အန.ဒီ.လိုဝါ)	မက္ခိကို	ဝေထာဋ္ဌဏှ ၂၄၀၀ ဝေထာဋ္ဌဏှ ခိဝနပျဖဒံ ၇:၅၅ ဝေထာဋ္ဌဏှ အထူးဆံဝံးပျဖတ္တိတ္တကြကံ ဝေဒုလာ ၁၀,၂၀၀ ဝေပးရန ခိမ္မတ္တဉ္ဇ။ ဝေလာံဝေဘနကးဝေဒြမေပးခဲပျ။
၃၄။	ယူအက္ခိယံ ရိဘန္တက၊ အမွတ္တူ ၁:၁၃-စိအာ-၀၀၀၀၃ (အိ.ဒီ.ကယု)	မက္ခိကို၊ ကိုစတာရိကာ	ဝေထာဋ္ဌဏှ ၃၅:၅၅ ဝေထာဋ္ဌဏှ တသက္ကာခိဝနပျဖဒံ ခိမ္မတ္တဉ္ဇ။ ဝေလာံဝေဘနကးဝေဒြမေပးခဲပျ။
၃၅။	ယူအက္ခိယံ ပီရက္ခ၊ အမွတ္တူ ၂:၁၇- စိအာ-၀၀၄၂၇ (ဒဗလံ.ဒီ.တက္ခ)	မက္ခိကို	၉/၁၃/၁၈ သို့ ရံဝံးခိနိဝံးဝေပျဟဒံးလဲခိမ္မတ္တဉ္ဇ။
၃၆။	ယူအက္ခိယံ အိဗနံ၊ အမွတ္တူ ၆:၀၆-စိအာ-၀၀၀၇၅ (အမု.ဒီ.ဖလာ)	အနံဝေအ - စတဒံး	ဝေထာဋ္ဌဏှ ၂၅၀၀ ဝေထာဋ္ဌဏှ တသက္ကာခိဝနပျဖဒံ ခိမ္မတ္တဉ္ဇ။ ဝေလာံဝေဘနကးဝေဒြမေပးခဲပျ။
၃၇။	ယူအက္ခိယံ စန္ဒိ၊ အမွတ္တူ ၃:၀၈- စိအာ-၀၀၂၅၃ (ဒီ.ကြနံ)	နိကာရာဏ	ဝေထာဋ္ဌဏှ ၈၅:၅၅ ဝေထာဋ္ဌဏှ တသက္ကာခိဝနပျဖဒံ ခိမ္မတ္တဉ္ဇ။ ဝေလာံဝေဘနကးဝေဒြမေပးခဲပျ။
၃၈။	ယူအက္ခိယံ ဘမ္မိမု၊ အမွတ္တူ ၃:၁၈-စိအာ-၀၂၅၂ (အက္ခ.ဒီ.ကယု)	ဖိလစိဉ္ဇ	စံပုစမုးစစဝေဆးဆဲ။ ဝရမုးထုထွားခိတ္တရ ၅/၀၄/၁၈ ကြဒံ ဖမုးဆီးမည။
၃၉။	ယူအက္ခိယံ ရိက္ခ၊ အမွတ္တူ ၆:၁၆- စိအာ-၁၀၀၀၇ (ဒီ.ကနံ)	ဖိလစိဉ္ဇ	စံပုစမုးစစဝေဆးဆဲ။
၄၀။	ယူအက္ခိယံ ကလိမ္မ၊ အမွတ္တူ ၂:၁၅-စိအာ-၀၀၂၂၇ (အိ.ဒီ.ကယု)	ဖိလစိဉ္ဇ	ဝေထာဋ္ဌဏှ တစ္ဆတ္တကြနံ ခိမ္မတ္တဉ္ဇ။ ဝေလာံဝေဘနကးဝေဒြမေပးခဲပျ။

၄၁။	ယူအက္ခိယံ ဟူ၍ ယူ၊ အမွတ္တူ ၂:၁၃-စီအာ-၀၀၀၀၆ (ဒဗလ်.ဒီ.ပ)	ဖိလစ္စိုဠ်	ထောဋ္ဌဏှ ၁၄၄၀ ဝိသုဒ္ဓိအတူ တသက္ကာခိန္နပုဗ္ဗေ ဝိသုဒ္ဓိ။ ဝေလ်ဘုဒ်ကးဝေဠ်မေပးခဲပါ။
၄၂။	ယူအက္ခိယံ လဒ်းဝေဆး၊ အမွတ္တူ ၃:၁၂-စီအာ-၀၀၈၇၃ (အနု.ဒီ.ကယု)	ဖိလစ္စိုဠ်	ထောဋ္ဌဏှ ၈၅၀ ဝိသုဒ္ဓိအတူ တသက္ကာခိန္နပုဗ္ဗေ ဝိသုဒ္ဓိ။ ဝေလ်ဘုဒ်ကးဝေဠ်မေပးခဲပါ။
၄၃။	ယူအက္ခိယံ လဒ်းဝိ၊ အမွတ္တူ ၈:၁၇-စီအာ-၀၀၀၃၇ (အနု.ဒီ.ဖလ); ယူအက္ခိယံ လဒ်းဝိ၊ အမွတ္တူ ၁၈-၁၀၈၀၉ (ပထမအဘုဒ်ကိမု ပုဗ္ဗေ ဝိသုဒ္ဓိ)	ဖိလစ္စိုဠ်	ဖက္ခယုဏှိးရေထာဋ္ဌဏှ ၃၃၀ ဝိသုဒ္ဓိ ခိန္နပုဗ္ဗေ ဝိသုဒ္ဓိ။ ဝေလ်ဘုဒ်ကးဝေဠ်မေပးခဲပါ။ တရားခံက ဆံဝ်းပုဗ္ဗေ အယူခိန္နပုဗ္ဗေ။
၄၄။	ယူအက္ခိယံ မက္ခိယံ၊ အမွတ္တူ ၀:၀၉-စီအာ-၆၀၂၉၂ (အက္ခိ.ဒီ.ဖလ)	ဖိလစ္စိုဠ်	ထောဋ္ဌဏှ ၂၀၀ ဝိသုဒ္ဓိအတူ ခိန္နပုဗ္ဗေ ဝိသုဒ္ဓိ။ ပုဗ္ဗေကးတြိန္ဒရသုဒ်းအား ဝေလ်ဘုဒ်ကးဝေဠ်မေပး ၂၀၀,၀၀၀ ပေးရန် အမိန့်ပေး။
၄၅။	ယူအက္ခိယံ ဝေပါလက၊ အမွတ္တူ ၁:၀၉-စီအာ-၀၀၀၄၃ (ဒီ.ဒယု)	ဖိလစ္စိုဠ်	ထောဋ္ဌဏှ ၁၀၀ ဝိသုဒ္ဓိ ၁၀၀ ဝိသုဒ္ဓိ။ ဝေလ်ဘုဒ်ကးဝေဠ်မေပးခဲပါ။
၄၆။	ယူအက္ခိယံ ဝိ၊ အမွတ္တူ ၀:၁၇၅- စီအာ-၀၀၂၁၆ (ဒီ.မဒ်း)	ဖိလစ္စိုဠ်	ထောဋ္ဌဏှ ၇၂၀ ဝိသုဒ္ဓိအတူ ခိန္နပုဗ္ဗေ ၁၅၀ ဝိသုဒ္ဓိ။ အထူးဆံဝ်းပုဗ္ဗေ ဝေဒဋ္ဌဏှ ၁၀၀ ဝိသုဒ္ဓိ ဝေလ်ဘုဒ်ကးဝေဠ်မေပး ၆,၀၀၀ ပေးရန် အမိန့်ပေး။
၄၇။	ယူအက္ခိယံ ဝိပေဋ္ဌာန၊ အမွတ္တူ ၃:၁၇-စီအာ-၃၄၃၀ (အက္ခိ.ဒီ.ကယု)	ဖိလစ္စိုဠ်	ဝိသုဒ္ဓိ
၄၈။	ယူအက္ခိယံ ဝိပေဋ္ဌာန၊ အမွတ္တူ ၃:၀၃-စီအာ-၀၃၂၈၃ (အက္ခိ.ဒီ.ကယု)	ဖိလစ္စိုဠ်	ထောဋ္ဌဏှ ၃၇၀ ဝိသုဒ္ဓိအတူ ခိန္နပုဗ္ဗေ ဝိသုဒ္ဓိ။ ပုဗ္ဗေကးတြိန္ဒရသုဒ်း ၁၀၀ ပေးရန် ဝိသုဒ္ဓိ။ ဝေလ်ဘုဒ်ကးဝေဠ်မေပးခဲပါ။
၄၉။	ယူအက္ခိယံ ဝိပေဋ္ဌာန၊ အမွတ္တူ ၁:၁၇-စီအာ-၀၀၀၅၄ (အိ.ဒီ.ဗ.)	ဖိလစ္စိုဠ်	ထောဋ္ဌဏှ ၁၆၈၀ ဝိသုဒ္ဓိအတူ တသက္ကာခိန္နပုဗ္ဗေ ဝိသုဒ္ဓိ။ ဝေလ်ဘုဒ်ကးဝေဠ်မေပးခဲပါ။
၅၀။	ယူအက္ခိယံ ဝိပေဋ္ဌာန၊ အမွတ္တူ ၁:၀၄-စီအာ-၀၀၀၅၂ (ဒီ.မတု)	ဖိလစ္စိုဠ်; ကေမတာဒီးယား	ထောဋ္ဌဏှ ၁၅၀ ဝိသုဒ္ဓိအတူ တသက္ကာခိန္နပုဗ္ဗေ ဝိသုဒ္ဓိ။ ဝေလ်ဘုဒ်ကးဝေဠ်မေပးခဲပါ။



၅၁။	ယူအက္ခိယံ ဝိသုဒ္ဓိ၊ အမ္မတ္တဉ္စ ၈:၀၃-စိအာ-၀၀၂၃၂ (စိ.ဒီ.ကယု)	ဖိလစ္စိဉ္စ (ဗုဒ္ဓကိစ္စိးဆဲ)	ဝေထာဋ္ဌဏှ ၂၀:၀၅ ဝိသုဒ္ဓိအတူ တသက္ကာ ခံဝနပုဗ္ဗေ ဝိသုဒ္ဓိဉ္စ။ အထူးဆံဝုးပုဗ္ဗတ္တိတ္တိကံ ဝေဒနလာ ၆၀၀ ဝိသုဒ္ဓိဉ္စ။ ဝေလာဘုကံ ဝေဒနမပဒေပါ။
၅၂။	ယူအက္ခိယံ ဝိသုဒ္ဓိ၊ အမ္မတ္တဉ္စ ၆:၁၂-စိအာ-၀၃၀၉၁ (ဒဗလိ.ဒီ.မိ)	ဖိလစ္စိဉ္စ	ဝေထာဋ္ဌဏှ ၁၂:၀၅ ဝိသုဒ္ဓိအတူ တသက္ကာ ခံဝနပုဗ္ဗေ ဝိသုဒ္ဓိဉ္စ။ ဝေလာဘုကံ ဝေဒနမပဒေပါ။
၅၃။	ယူအက္ခိယံ ဝိသုဒ္ဓိ၊ အမ္မတ္တဉ္စ ၂:၁၃-စိအာ-၀၀၃၀၂ (စိ.ဒီ.ကယု)	ဖိလစ္စိဉ္စ	ဝေထာဋ္ဌဏှ ၆၀၀ ဝိသုဒ္ဓိအတူ ခံဝနပုဗ္ဗေ ဝိသုဒ္ဓိဉ္စ။ ပုပစ္စိကံ ဝိသုဒ္ဓိရသု အနုညးဆံဝုး ဥပိးကို ဝေလာဘုကံ ဝေဒန ဝေဒနလာ ၂၅၀၀၀ ပေးရန အမိနံ ဝိသုဒ္ဓိဉ္စ။
၅၄။	ယူအက္ခိယံ ဝိသုဒ္ဓိ၊ အယုဂ္ဂမိဉ္စ၊ အမ္မတ္တဉ္စ ၂:၁၄-စိအာ-၀၀၂၄၁ (စိ.ဒီ.ကယု)	ရုဂ္ဂါး	ဝေထာဋ္ဌဏှ ၁၅:၀၅ ဝိသုဒ္ဓိအတူ အထူးဆံဝုးပုဗ္ဗတ္တိတ္တိကံ ဝေဒနလာ ၅၀၀ ဝိသုဒ္ဓိ ပုပစ္စိတ္တိကံ ဝေဒနလာ ၂၅,၀၀၀ ဝိသုဒ္ဓိဉ္စ။ ပုပစ္စိကံ ဝိသုဒ္ဓိရသု ဥပိးအား ဝေလာဘုကံ ဝေဒန စုပေပါဒေ ဝေဒနလာ ၈,၀၅၅ ပေးရနမ္မတ္တဉ္စ။ (ပုပစ္စိကံ ဝိသုဒ္ဓိရသု တစုဉ္စိလ္လိဒေ ဝေဒနလာ ၂,၆၈၅ စိ)
၅၅။	ယူအက္ခိယံ ဝိသုဒ္ဓိ၊ အိပ္ပိဉ္စ၊ အမ္မတ္တဉ္စ ၃:၁၂-စိအာ-၀၀၁၄၂ (ဒီ.ကြန)	ဝေထာဋ္ဌဏှ	ဝေထာဋ္ဌဏှ ၁၅:၀၅ ဝိသုဒ္ဓိအတူ ခံဝနပုဗ္ဗေ ဝိသုဒ္ဓိဉ္စ။ ဝေလာဘုကံ ဝေဒနအတြကံ ဝေဒနလာ ၁၀၀၀၀ ပေးရန အမိနံ ဝိသုဒ္ဓိဉ္စ။ ထိုအချပဒ တရားခံအား ကနဉ္စိးဝေလာဘုကံ အချပဒ ဝေဒနလာ ၁၀၀၀၀ ပေးဆာဒေပေပီး ခံဝန္တာလအတြဒေတြဒေ သူ၏အသားတဒေဒေတြဒေ ၁၅% ကို အချပစ္စိကံ ဝိသုဒ္ဓိရသုအား ဝေလာဘုကံ ဝေဒနအချပဒ လစုပေးရန အမိနံ ဝိသုဒ္ဓိဉ္စ။

၅၆။	ယူအကွဲဝိုင်း အယုမယီဒီ၊ အမွတ္တူ ၁:၁၃-စီအာ-၀၀၁၂ (အန.ဒီ.အိုဟိုင်းရိုး)	ဆီးရီးယား	ထောင့်က ၂၉၂၀ ဝိုင်းဝိုင်းအတူ တသက္ကခံနုပူဖဝ်း မွတ္တူ။ လော့ဘေဘုကးဝေဂြမေပးခဲပါ။
၅၇။	ယူအကွဲဝိုင်း ဘာဂ်ကွဲ၊ အမွတ္တူ ၁:၀၈-စီအာ-၀၀၂၅ (အကွဲ.ဒီ.အယူ)	ထိုင်း	ပူပစူးကီးလြန္တူ တစူးစီကို ထောင့်က ၇၈၀ မွတ္တူ။ လော့ဘေဘုကးဝေဂြမေပးခဲပါ။
၅၈။	ယူအကွဲဝိုင်း ဝေကာလစု၊ အမွတ္တူ ၂:၀၈-စီအာ-၀၀၈၀၇ (ဒီ.အန.ဝေဂ်)	ထိုင်း	ထောင့်က ၂၀ ဝိုင်းဝိုင်းအတူ တသက္ကခံနုပူဖဝ်း မွတ္တူပီး ဒဏ္ဍေဝေဂြဒုလာ ၅၀၀၀ ပေးရန္တမိန့် မွတ္တူ။ လော့ဘေဘုကးဝေဂြမေပးခဲပါ။
၅၉။	ယူအကွဲဝိုင်း အဲဗားစု၊ အမွတ္တူ ၁:၁၆-စီအာ-၀၀၀၄၀ (အကွဲ.ဒီ.အယူ)	ထိုင်း	ထောင့်က ၂၇ ဝိုင်းဝိုင်းအတူ တသက္ကခံနုပူဖဝ်း မွတ္တူ။ လော့ဘေဘုကးဝေဂြဒုလာ ၅၀၀၀၀ ဝိုင်းဝိုင်း ဒဏ္ဍေဝေဂြဒုလာ ၅၀၀၀ ပေးရန္တမိန့် မွတ္တူ။
၆၀။	ယူအကွဲဝိုင်း ရှပ်ရီ၊ အမွတ္တူ ၂:၁၅- စီအာ-၀၀၂၂၄ (စီ.ဒီ.ကယု)	ထိုင်း	ထောင့်က ၁၀ ဝိုင်းဝိုင်းအတူ ခံနုပူဖဝ်း ၂၀ ဝိုင်း မွတ္တူ။ အထူးဆုံးပူဖဝ်းကြကွဲ ဒေဒုလာ ၂၀ ဝိုင်းဝိုင်း လော့ဘေဘုကးဝေဂြ ဒေဒုလာ ၂၀၀၀၀ ပေးရန္တ မွတ္တူ။
၆၁။	ယူအကွဲဝိုင်း ရမ္မယု၊ အမွတ္တူ ၂:၀၈-စီအာ-၀၀၅၉၀ (ဒီ.အန.ဝေဂ်)	ထိုင်း	ထောင့်က ၂၀ ဝိုင်းဝိုင်းအတူ တသက္ကခံနုပူဖဝ်း မွတ္တူ။ လော့ဘေဘုကးဝေဂြမေပးခဲပါ။
၆၂။	ယူအကွဲဝိုင်း ဝေဘာအင်း၊ အမွတ္တူ ၀:၀၄-စီအာ-၆၀၀၄၆ (အကွဲ.ဒီ.ဖလာ)	အဂါလန	ထောင့်က ၂၄၀၀ ဝိုင်းဝိုင်းအတူ လော့ဘေဘုကးဝေဂြဒုလာ ၄၉၅၀ ၊ အထူးဆုံးပူဖဝ်းကြကွဲ ဒေဒုလာ ၄၀၀ ဝိုင်းဝိုင်း ဒဏ္ဍေဝေဂြ ဒေဒုလာ ၁၀၀၀၀ ပေးရန္တ မွတ္တူ။
၆၃။	ယူအကွဲဝိုင်း ပုကု၊ အမွတ္တူ ၁၈- စီအာ-၃၀၁၇ (ဒီ.စီ.စာ)	ဗီယက္မ	

နာက္ခတ္တေ (ခ)

**ဖက္ခရယုဝေရးရာ ပုပစ္စးဆုါဉာဒုဒု တရားမေရးရာအမးဒုစူပူလုံးတြး ကြကပေဒေလုဂ္ဂိသည့ အမးမး။**

	ပုပစ္စးကးတြး	ဒုဝိပစ္စကုဒုပနးမး ပုပစ္စးဒုသည့ဒုဝိပစ္စ	ပုပစ္စးဆုါဉာ အမးရညးနးခဲကု	ပုပစ္စးဆုါဉာ ရလဒု (တြး ၂၀၀၈ခုဒုစူပူ)	တရားမေရးရာ အမး ရညးနးခဲကု	တရားမေရးရာ ရလဒု (တြး ၂၀၀၈ခုဒုစူပူ)
၁	ဗီယန္တိ	ကးဘား၊ ဝေမာဒုဒုါဗ	အေမရိကနးဒုဝိပစ္စ ဒုဗီယန္တိအမး၊ အမ္မတု ၂:၀၆-စီအာ-၀၀၀၁၉ (အီး.ဒီ.ပါ.)	ဝေထာဒုဏှ ၂၅ ဒုဒုဝိပစ္စဒုအတူ တသက္ကာခဲဝနုပုပစ္စ အမိနု၊ခဲမ္မတ္တည့။ ဒဏှဝေဘုကးဝေဒြေဒုလာ ၅၀၀၀၀၊ ပုပစ္စးကးတြး လြန္တရသူတုါထံသုါ ဝေလံာဝေဘုကးဝေဒြေအုပစ္စ ဝေဒုလာ ၄၇၉.၅၁.၂၀ ဒုဝိပစ္စ အထူးဆိုးပုပစ္စ ခဲတ္တတြက ဝေဒုလာ ၁၀၀၀ ဝေပးရန္တမိနု၊ ခဲမ္မတ္တည့။	ဂူဆဒုဒုဝိပစ္စ ဒုဗီယန္တိအမး၊ အမ္မတု ၁၉။ ဖက္ခရယုဝေရးရာ ပုပစ္စးတြကု ၃ဒီ.၅၈၀ (အီး.ဒီ.ပါ.၂၀၀၆)	လံာပုပစ္စကုပုပစ္စမးမး။
၂	ပါလစ္စ	ဝေဟတိ	အေမရိကနးဒုဝိပစ္စ ပါလစ္စမး၊ အမ္မတု ၀၉-စီအာ-၀၀၂၀၇	ဝေထာဒုဏှ (၂၃၅) လးဒုဝိပစ္စဒုအတူ ခဲဝနု (၁၂၀) လကုါ ခဲမ္မတ္တည့။ ပုပစ္စးကးတြး လြန္တရသူတုါထံသုါ ဝေလံာဝေဘုကးဝေဒြေအုပစ္စ ဝေဒုလာ ၄၈၈၇၉.၂၉ ဝေပးရန္တမိနု၊ ခဲမ္မတ္တည့။	ဝေရွာဒုခဲးလ္လ ဒုဝိပစ္စ ပါလစ္စမး။ အမ္မတု ၃:၁၁-စီဗီ-၀၀၆၁၄ (ဒီ.ကြနု. ၁၂ရကု၊ ဇန္တဝါရီလ၊ ၂၀၁၂။)	ပုပစ္စးကးတြးတြးရသူ (၂၄) ဦးအတြကု ဝေလံာဝေဘုကးဝေဒြ ဝေဒုလာ ၁၂ မီလီယံ ဝေပးရန္တူးပုပစ္စဒုဝိပစ္စ။
၃	ပါလစ္စ	ဝေဟတိ	အေမရိကနးဒုဝိပစ္စ ပါလစ္စမး၊ အမ္မတု ၀၉-စီအာ-၀၀၂၀၇	ဝေထာဒုဏှ (၂၃၅) လးဒုဝိပစ္စဒုအတူ ခဲဝနု (၁၂၀) လကုါ ခဲမ္မတ္တည့။ ပုပစ္စးကးတြး လြန္တရသူတုါထံသုါ ဝေလံာဝေဘုကးဝေဒြေအုပစ္စ ဝေဒုလာ ၄၈၈၇၉.၂၉ ဝေပးရန္တမိနု၊ ခဲမ္မတ္တည့။	ဂါဝေပးလးဒုဝိပစ္စ ပါလစ္စမး၊ အမ္မတု ၃:၁၃-စီဗီ-၀၀၁၃၂ (ဒီ.ကြနု. ၈ရကု၊ ဗုဒ္ဓသဂုတ္တ၊ ၂၀၁၂။)	ဝေဆာတြကု ပုပစ္စတ္တည့။
၄	ရွးဝိပစ္စဒုဒုဒုဒု	ဝါရွး	အေမရိကနးဒုဝိပစ္စ ရွးဝိပစ္စဒုဒုဒုဒုအမး၊ အမ္မတု ၂:၁၀-	ဝေထာဒုဏှ (၁၈၀) လးဒုဝိပစ္စဒုအတူ ခဲဝနု (၃) ဒုဝိပစ္စ ခဲမ္မတ္တည့။	ဇက္ခေရာဒုဒုဝိပစ္စ ရွးဝိပစ္စဒုဒုဒုဒုအမး၊	လံာပုပစ္စကုပုပစ္စမးမး။

			စီအာ-၀၀၀၂၉ (အီး.ဒီ.ပါ.)	ပျဉ်းမနား လှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့ လှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့ ဝေဒနာ ၃၅၀၀၀ ပေးရန်မိန့် ခံမိမိသည်။	အမှတ် ၂၅၀၈-စီပီ- ၀၃၈၀၅ (အီး.ဒီ.ပါ.)	
၅	ဘရက္ခီမက္ခ	ထုဝါး	အေမရိကန်ဒေသ ဘရက္ခီမက္ခ၊ အမှတ် ၀၂-စီအာ- ၀၀၀၆၄ (အမ.ဒီ.တက္ခ.)	ဝေဒနာ (၆၆) လှိုင်ရတနာတို့ ခံ (၃) ဝေဒနာ ခံမိမိ ပျဉ်းမနား လှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့ လှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့ ဝေဒနာ ၃၀၀၀၀ ပေးရန်မိန့် ခံမိမိသည်။	ဘရက္ခီမက္ခ၊ အမှတ် ၀၅-၀၆၈၄ (အမ.ဒီ.တက္ခ. ၂၉ ရတနာ၊ လှိုင်ရတနာ ၂၀၀၅ခုနှစ်)	ပလ္လင်သည်။
၆	လော့ဗက္ခ	ထုဝါး၊ မက္ခီကျိ	အေမရိကန်ဒေသ လော့ဗက္ခ၊ အမှတ် ၃-၀၃- စီအာ-၀၀၃၀၀ (အမ.ဒီ.ကယျ.)	ဝေဒနာ (၅၃) လှိုင်ရတနာတို့ ခံ (၃) ဝေဒနာ ခံမိမိ ပျဉ်းမနား လှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့ လှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့ ဝေဒနာ ၃၀၀၀၀ ပေးရန်မိန့် ခံမိမိသည်။	ဝေဒနာ လှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့ လှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့ အမှတ် ၃-၀၃- စီအာ-၀၀၃၀၅ (အမ.ဒီ.ကယျ.)	လှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့ လှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့

**နောက်ကြည့် (၈)**

**ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု တရားမေ့ကောင်းအမိတ်ကြောင့် ကြေညာပေးသော လှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့ ပျဉ်းမနား။**

	အမိတ်ကြောင့်	လှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့ ပျဉ်းမနား	ပျဉ်းမနား (လှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့)
၁	လှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့ လှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့ ၄၇၈၊ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု ၂၅၃၄ (အမ.ဒီ.ပါ.၂၀၀၇) <sup>၃၇</sup>	ဘယ့်ယီန	ဝေဒနာ (၃၀၀၀၀၀) ပျဉ်းမနား လှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့
၂	လှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့ အမှတ် ၁၂-စီပီ-၁၈၄၇ (ဒီ.မနား.၂၀၁၂)	လာအို	တရားလှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့ ဝေဒနာ ၉၅၀၀၀၀ ပေးရန် လှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့

<sup>37</sup> တရားမေ့ကောင်းအမိတ်ကြောင့် နယူးယောက်ပြည်ထောင်စု ဆက်ပျဉ်းမနားလှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့ ပျဉ်းမနား။ အမိတ်ကြောင့် အလှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့ ပျဉ်းမနား  
လှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့ လှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့ ပျဉ်းမနားလှိုင်ရတနာတို့၊ ထံသို့ တရားမေ့ကောင်းအမိတ်ကြောင့် ပျဉ်းမနား။ ခံမိမိပျဉ်းမနား (၁၀)  
ပေးရန်မိန့် ခံမိမိသည်။

၃	မာတိနကူးဒုဒုဝိက္ခမး၊ ၄၉ ဖကွရယျူဝိဇ္ဇာပညာတြိက္ခက ၂ဒီ၁၁၈၆ (အမှ.ဒီ.ကယူ. ၂၀၀၇)	မက္ခိကူဝိ	ပလပွဲသည။
၄	ထရကူလိဝိဒုဒုဝိက္ခမး၊ အမ္ပတု၃းဝ၆-စီမိ-၂၃၂ (အမှ.ဒီ.ကယူ.၂၀၀၆)	မက္ခိကူဝိ	ပလပွဲသည။
၅	ဒျိုဝိဒုဒုဝိက္ခမး၊ အမ္ပတု ၁၄-စီမိ-၀၃၅၃၀ (စီ.ဒီ.ကယူ.၂၀၁၄)	ယူဝေက	ပလပွဲသည။ (ဆးဂအေလ်က)